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Onderwerp Zaaknummer Uw kenmerk Datum 

verkeersveiligheid fatbikes in 
Hengelo 

3766119  16 juli 2024 

Geachte heer Scholten, 

Vermeld altijd het zaaknummer als u contact opneemt met de gemeente. 

   

 Bezoekadres  E-mailadres 

 Burgemeester van der 
Dussenplein 1 

gemeente@hengelo.nl 

Telefoonnummer 

  14-074 

 

U heeft vragen gesteld over de toename van het gebruik en de overlast van fatbikes in Hengelo. 

Allereerst delen wij uw terechte zorgen over deze ongewenste ontwikkeling. Naast de 

verkeersveiligheidsrisico’s en de overlast, zijn er ook zorgen dat gebruikers niet verzekerd zijn bij 

schade en ongevallen. Wij onderstrepen dan ook een urgente aanpak om het opvoeren van 

elektrische fietsen, waaronder fatbikes, tegen te gaan. Dit hebben we gedaan door aan de minister 

onze zorg te uiten met het mede ondertekenen van een gezamenlijke eerste petitie. We kunnen het 

als gemeente namelijk niet alleen, maar moeten actief zoeken naar oplossingen voor de urgente 

problematiek die opgevoerde e-bikes en fatbikes met zich meebrengen. Samen met andere 

gemeenten, de provincie, maatschappelijke partners, politie en verkopers willen we werken aan het 

verbeteren van de verkeersveiligheid en het verminderen van fatbike gerelateerde overlast.  

 

Op de inhoudelijke vragen die u hierover heeft gesteld leest u onderstaand onze reactie. 

 

1. Kunt u cijfers verstrekken over het aantal ongevallen met fatbikes in Hengelo in de 

afgelopen twee jaar? Hoeveel van deze ongevallen betroffen jongeren onder de 18 

jaar?  

Wij hebben geen concrete gegevens over ongevallen specifiek met fatbikes in Hengelo.  

 

2. Zijn er momenteel gerichte controles op opgevoerde fatbikes in Hengelo? Zo ja, wat 

zijn de resultaten van deze controles? 

Er wordt wel gecontroleerd, maar nog incidenteel en naar eigen inzicht. Om dit intensiever en 

gerichter te kunnen doen, kijken we samen met de politie welke mogelijkheden er zijn om 

gerichter te handhaven. Handhaving is namelijk een complexe taak omdat fatbikes geen 

kenteken hebben. Ook moeten overtreders staande gehouden worden en moet er een 

speciale rollentestbank bij de politie aanwezig zijn. 

 

3. Is er een mogelijkheid om intensiever te gaan controleren op opgevoerde fatbikes, 

met name in gebieden waar veel jongeren zich ophouden.  

Intensievere controle op het gebruik van fatbikes is zeker gewenst, maar zoals bij vraag 2 

aangegeven, blijft dit nog een complexe uitdaging. 
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4. Zijn er plannen om het dragen van beschermingsmiddelen zoals helmen te 

stimuleren voor fatbike-gebruikers?  

Onze partners, VVN en de Fietsersbond, besteden in hun voorlichtingsprogramma's op onze 

scholen actief aandacht aan het dragen van een fietshelm. Deze campagnes ondersteunen 

en stimuleren wij van harte. 

 

5. Heeft de gemeente plannen om een bewustwordingscampagne op te zetten gericht 

op ouders om hen te informeren over de gevaren van fatbikes voor hun kinderen? 

Maar ook om ouders en jongeren te informeren over de wettelijke eisen en 

veiligheidsrisico’s van het gebruik van opgevoerde fatbikes?  

Aparte interventies voor deze doelgroep zijn opgenomen in bestaande 

voorlichtingsprogramma’s van onder andere VVN, welke wij als gemeente actief 

ondersteunen. Wij sluiten verder aan bij provinciale en landelijke interventies, zodat we samen 

optrekken met dezelfde aanpak en communicatie. Zo is er nu een landelijke  

communicatieaanpak in ontwikkeling waarmee het voor met name jongeren en ouders, 

duidelijker wordt wat de regels zijn rond het gebruik van een elektrische fiets. De aanpak 

wordt gedeeld met de gemeenten, provincies, politie en andere partijen zoals TeamAlert en 

VVN. Ook ontwikkelt TeamAlert momenteel projecten voor scholen gericht op de risico’s in het 

verkeer voor elektrische fietsen. Hierin wordt specifiek aandacht besteed aan de fatbike. De 

verwachting is dat deze projecten gereed zullen zijn voor het nieuwe schooljaar 2024-2025, 

zodat scholen deze dit najaar kunnen inzetten. 

 

6. Is er samenwerking met scholen en jeugdorganisaties om jongeren te informeren 

over veilig gebruik van fatbikes?  

In ons netwerk aan scholen voor het voortgezet onderwijs (vevo) in Hengelo zijn fatbikes 

onderwerp van gesprek. Omdat er nog geen concrete interventies zijn, geven scholen op dit 

moment naar eigen inzicht aandacht aan fatbikes. Naar verwachting kunnen scholen dit 

najaar gebruik maken van de landelijk ontwikkelde communicatielijn zoals hierboven genoemd 

en van het project van TeamAlert. Via onze vevo coördinator zullen wij scholen actief 

stimuleren om ook vooral gebruik te maken van deze campagnes.  

  

  

 
Met vriendelijke groet, 

Burgemeester en wethouders van Hengelo, 
de secretaris,    de burgemeester, 

 
De heer J. Eshuis                                 De heer S.W.J.G Schelberg 


